



التاريخ : 2020/03/27

تعميم رقم (34) CIRCULAR NO

الإجراءات المتبعة لتشغيل رحلات إجلاء مواطني دولة الكويت

Actions followed for operating evacuation flights of the Kuwaiti citizens

Based on the public interest in providing aircrafts needed to evacuate Kuwaiti citizens abroad, the Kuwaiti Aircraft carriers should follow the below instructions: -

- 1- For countries and destinations that a flight duration is more than 4 hours, the used aircraft carriers should be an A330 or larger for the capacity of passengers.
- 2- For countries and destinations that a flight duration is less than 4 hours, the used aircrafts carriers should be an A320 or larger for the capacity of passengers.
- 3- If for any technical and operational reasons an aircraft carrier from point 1 is not available, the use of other aircraft carriers is permitted after taking the approval from the Directorate General of Civil Aviation.
- 4- in case none of the Kuwaiti aircraft carriers could operate any evacuation flight due to technical and operational reasons, a non-Kuwaiti aircraft carrier could be operated after taking the approval from the Directorate General of Civil Aviation and the related authorities in the State of Kuwait, according to the health and safety standards followed in the State of Kuwait.

Copy to :

- Ministry of foreign affairs
- Ministry of interior
- Ministry of service affairs
- Ministry of health

بناءً على ما تقتضيه المصلحة العامة نحو توفير الطائرات اللازمة لإجلاء مواطني دولة الكويت في الخارج، فعلى الناقلات الجوية الكويتية اتباع التعليمات التالية:-

- 1- للدول والمحطات التي تستغرق فيها مدة رحلة الطيران أكثر من 4 ساعات، يجب ان تكون الطائرات الناقلة من حجم A330 أو أكبر من حيث السعة لعدد الركاب.
- 2- للدول او المحطات التي تستغرق فيها مدة رحلة الطيران اقل من 4 ساعات، يمكن استخدام الطائرات ذات حجم A320 أو أكبر من حيث السعة لعدد الركاب.
- 3- ان لم تتوفر حجم الطائرات للنقطة (1) من الناقلات الجوية الكويتية لأسباب تشغيلية او فنية يمكن استخدام الأنواع الأخرى من الطائرات، بعد اخذ موافقة الإدارة العامة للطيران المدني.
- 4- في حالة عدم قدرة اي من الناقلات الجوية الكويتية من تشغيل اي رحله اجلاء لأسباب تشغيلية او فنية، فإنه يمكن الاستعانة بشركات طيران غير كويتية بعد اخذ موافقة الإدارة العامة للطيران المدني والسلطات المختصة في دولة الكويت ذات الصلة، وفقاً للمعايير الصحية والسلامة الجوية المتبعة في دولة الكويت.

نسخه الى :

- وزارة الخارجية
- وزارة الداخلية
- وزارة الدولة لشؤون الخدمات
- وزارة الصحة

مدير عام الطيران المدني



Director General of Civil Aviation

www.dgca.gov.com.kw, E-mail: info@dgca.gov.kw

24713504 (+965) - فاكس: 161 (+965) - الرد الآلى: 24336699 (+965) الرمز البريدي 13001 دولة الكويت - البدالة: ب: 17 الصفاة ص

24713504 (+965) - Fax (+965) 161 - IVR (+965) 24336699 - Operator (+965) 24336699 - P. Code 13001 - State of Kuwait - P. O. Box 17 Safat